

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS

PERTANYAAN : **LISAN**

DARIPADA : **YB TUAN MORDI BIMOL**
[MAS GADING, SARAWAK]

TARIKH : **1 JULAI 2019 (ISNIN)**

SOALAN NO. 100

Minta **MENTERI BELIA DAN SUKAN** menyatakan apakah perancangan Kementerian dalam menyediakan prasarana sukan di kawasan luar bandar dan program yang melibatkan belia atau anak muda dalam usaha membendung gejala sosial.

JAWAPAN

Yang di-Pertua,

1. Kementerian Belia dan Sukan (KBS) sememangnya mempunyai perancangan untuk menambah kemudahan dan fasiliti sukan yang berkualiti kepada rakyat secara berperingkat di luar bandar khususnya dalam *Rolling Plan* Keempat (RP4) Rancangan Malaysia Kesebelas (RMKe-11). Perancangan ini juga tertakluk kepada permohonan yang dikemukakan dengan mengambil kira kesesuaian lokasi, kepadatan penduduk dan jumlah peruntukan yang dipohon untuk memastikan projek dan fasiliti sukan yang dibina dimanfaatkan sepenuhnya. Selain itu, penekanan turut diberikan kepada naiktaraf fasiliti yang berada di kawasan luar bandar untuk ditambah skop lampu limbah agar dapat digunakan pada waktu malam sekaligus dapat digunakan oleh penduduk di kawasan tersebut dan secara tidak langsung mampu untuk mengelakkan belia dan anak muda daripada terlibat dengan gejala sosial.

2. Bagi program-program melibatkan golongan belia pula, KBS telah menjalankan inisiatif program-program pembangunan belia luar bandar dalam usaha membendung gejala sosial. Inisiatif Kementerian merangkumi beberapa klaster termasuk dari segi pembangunan ekonomi yang menerapkan nilai keusahawanan sebagai salah satu sumber pendapatan. Antara program yang dilaksanakan ialah seperti berikut:

(a) Program Youth Career (Y-Career) yang akan membuka laluan kepada golongan belia B40 yang dikategorikan miskin bandar dan luar bandar bagi mengikuti latihan jangka pendek atau separuh masa yang menekankan aspek keusahawanan dan kemahiran secara fleksibel supaya golongan ini dapat memenuhi keperluan dunia pekerjaan/industri dan berkecimpung dalam bidang keusahawanan. Ia dilaksanakan dalam dua siri di 15 negeri termasuk satu program di peringkat kebangsaan. Sehingga Jun 2019, jumlah penyertaan adalah seramai 398 orang; dan

(b) Program Keusahawanan Belia Bestari atau B-Best mengutamakan belia minoriti (berisiko) dengan meningkatkan keyakinan diri dan ekonomi melalui pekerjaan/ keusahawanan. B-Best akan dilaksanakan di setiap Zon seluruh negara.

2. Dalam usaha memantapkan kekuhan golongan belia, jabatan ini juga melaksanakan Program Fit Masjid yang mana ia merupakan program kerohanian dengan aktiviti riadah santai bagi mendekatkan golongan belia dengan institusi masjid di seluruh negara. Program ini dilaksanakan sebanyak tiga siri setiap di negeri. Jumlah penyertaan sehingga Jun 2019 adalah seramai 6,628 peserta.

3. Dari segi kepimpinan, Kursus Pengurusan Organisasi (KPO) tahap satu dijalankan untuk meningkatkan kemahiran kepimpinan organisasi dalam membentuk individu belia yang dapat menerajui halatuju sesebuah organisasi serta menyediakan pelapis pemimpin dalam persatuan-persatuan belia di Malaysia. Ia akan dilaksanakan di 121 buah daerah di seluruh negara dengan jumlah penyertaan sebanyak 2,392 orang peserta sehingga Jun 2019

4. Gejala sosial dapat dibendung sekiranya belia-belie ini dapat memenuhi waktu pengisian mereka dengan program-program yang bersesuaian dengan jiwa dan minat mereka. Dengan itu, inisiatif *Youth Power Club* (YPC) dilihat akan mendokong konsep dari belia untuk belia kerana YPC itu sendiri akan dianggotai oleh belia-belie di peringkat lokal bagi menggerakkan program-program kesesuaian bagi anak-anak muda di kawasan setempat. Dan apabila mereka ini berminat untuk menyertai YPC sehingga tiada masa terluang untuk melakukan perkara tidak berfaedah, maka pastinya inisiatif ini dapat mengurangkan serta membendung gejala masalah sosial.

5. Dalam aspek pembangunan sukan, Kementerian memperkenalkan program Sukan Luar Bandar yang menumpukan kepada kumpulan komuniti tempatan, masyarakat orang asli dan kumpulan minoriti kepada sesebuah etnik untuk menyerlahkan potensi belia pendalaman dan luar bandar dalam kepimpinan dan mencungkil bakat sukan. *Outcome* program ini adalah membentuk masyarakat berbudaya sukan, mengurangkan masalah gejala sosial dengan menyediakan aktiviti berfaedah kepada masyarakat dan pemangkin kepada golongan masyarakat untuk mengamalkan gaya hidup sihat.

6. Program Kesukarelawan di bawah Rakan Muda iaitu MyCorps bertujuan melatih belia untuk menjadi bangsa yang berbakti dengan penuh semangat kemanusiaan serta kesedaran tentang hak dan tanggungjawab komuniti, di kalangan golongan belia di Malaysia.

Sekian, terima kasih.